
 
ZPRÁVA REVIZNÍ KOMISE 
Svazu chovatelů ovcí a koz z.s. 

 
Složení a období: 

Revizní komise (dále jen RK), zvolená 10. 4. 2022 na současné volební období pracuje 
ve složení: Nikola Havrdová, Petr Kotlaba, Jan Kováč, Radek Říha a Stanislav Zámečník. Zde 
předkládá zprávu za období (mezi členskými shromážděními) od 13. 4. 2024 do plánovaného 
a kvůli nákazové situaci zrušeného 12.4.2025. 
 
Činnost během roku: 
 V aktuálním období se RK scházela na svých schůzích prostřednictvím aplikace MS 
Teams, a to 3x. Dále se uskutečnila návštěva za účelem vlastní kontrolní činnosti na Zlobici 1x. 
Mimo výše uvedené se členové RK účastnili jednání dalších útvarů Svazu na pozvání a to 15x. 
 RK obdržela 1 podnět k řešení. 

Kontrola hospodaření za rok 2024: 

V rámci letošní kontroly se RK zaměřila na situaci kolem pohledávek Svazu u chovatelů 
a výdaje na propagační kampaň na regulaci velkých šelem a kontrolovala vybrané doklady 
k velkým krajským výstavám. 

Pohledávky jsou chovateli z velké části hrazeny se zpožděním. U mnoha stále přežívá 
mylné pojetí, že platba za službu je „provizí z dotace“ a je tedy hrazena až po přijetí dotace. 
Zlobická kancelář v tomto směru vyvíjí značné úsilí v podobě evidence a upomínání dlužníků, 
takže služby jsou nakonec uhrazeny a do odepisovaných (neuhrazených) pohledávek se 
dostává nepatrný zlomek. V neuhrazených pohledávkách Svazu za rok 2024 výrazně vyčnívá 5 
chovatelů, kteří dluží velké částky, nemají uhrazen větší počet pohledávek a také je mají 
v obou posledních letech. Penále zatím žádné účtovány nebyly. 

RK kontrolovala částky a doklady z položky 330 000,- plánovaných ve výhledu 
hospodaření na r. 2024 na propagační kampaň na regulaci výskytu velkých šelem. Financován 
byl pouze web vlktravunezere cca 6 tis. Kč ročně. 
 RK zkontrolovala nápravu jedné ze svých loňských výtek – doporučení: absenci 
interního předpisu pro odpis pohledávek. Bohužel v této věci k nápravě nedošlo a předpis, 
leckdy finančními úřady vyžadován, stále chybí. 
 RK porovnala hlavní položky dvou velkých výstav, které si žádají bližší vysvětlení: 

      Země živitelka                  Ovenálie 
nájemné   527 525,-   (68%)       943 800,-    (85%) 
poskytnutá dotace  776745,-                  1 116 450,- 
Rozvaha a výsledovka patří k dokumentům kontrolovaným pravidelně. K datu kontroly 

(17.3.2025) nemohly být uzavřené, nedošly veškeré platby dotací, což asi bude také informace 
pravidelná i do budoucna. K datu dnešního shromáždění je situace jiná a informaci jsme slyšeli 
od pana místopředsedy. Meziročně došlo ke snížení výdajů na výstavy v důsledku jejich rušení 
kvůli nákazové situaci (cca 1 mil.). Naopak zvýšení stavů v KU vedlo ke zvýšení příjmů (cca 400 
tis.). Většina položek se meziročně zásadně nemění. 
 
Podrobný zápis o kontrole na Zlobici je zveřejněn na webu ve složce O NÁS/REVIZNÍ KOMISE. 



Řešený podnět: 

Podnět pana Hrdličky, podaný v době kontroly na Zlobici a přípravy revizní zprávy, mohl 
být projednán a do této zprávy zahrnut kvůli posunu termínu členského shromáždění. Týkal 
se kandidatury a voleb, smlouvy o KU a dodržování usnesení orgánů Svazu. Výsledek jeho 
projednání v RK je zveřejněn na výše uvedeném webu. 

 
Doporučení Revizní komise: 
 K odpisu pohledávek mít k dispozici interní předpis. 
 Znovu otevřít a do konkrétní podoby dovést diskusi o účtování penále „elitním 

výtečníkům“. 
 Uvážit vyšší aktivitu směrem k regulaci výskytu velkých šelem. 
 

Závěr: 
 Účetnictví Svazu je vedeno řádně, doklady jsou archivovány a obsahují potřebné informace. 
 RK konstatuje, že činnost Svazu probíhala dle platných Stanov a o majetek bylo pečováno 

v souladu s pravidly řádného hospodaření. 


